
FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Ældrerådet
Torsdag den 13. september 2018 kl. 09:15 -  12:30 
Rådhuset, Torvet 2, Mødelokale F5 (2. sal bag kantinen)

MØDEDELTAGERE
Formand: Lise Lotte Due 
Næstformand: Bent Jakobsen 
Rigmor Nielsen (afbud)
Vicki Hansen 
Vibeke Davids Hansen

Lissi Gyldendahl 
Christian Heiberg 
Søren Holmgaard 
Arne Christensen 
Lise-Lotte Tøttrup (referent)

Referat

1. Godkendelse af dagsorden og referat fra den 30. august 
2018

Dagsorden blev godkendt.

Til referatet fra den 30. august, var der en korrektion.

I referatet står:
Ældrerådet henstiller til, at Velfærdsudvalget og Social- og 
Sundhedsudvalgets møder i 2019 lægges således, at der er 
mulighed for at Ældrerådet, kan få tilsendt oplæg til dagsordner 
samt bilag mindst 5 dage før høringsfristen.

Ny tekst:
Ældrerådet henstiller til, at Velfærdsudvalget og Social- og 
Sundhedsudvalgets møder i 2019 lægges således, at der er 
mulighed for at Ældrerådet, kan få tilsendt oplæg til dagsordner 
samt bilag mindst tre dage før Ældrerådets møde, så Ældrerådet 
har mulighed for en grundig og tilstrækkelig sagsbehandling.

2. Budgetforslag 2019-2022 i høring

Høringsperiode er den 3. -  16. september.
Lissi, Vicki, Arne og Søren havde lavet et udkast til hørringssvar 
fra Ældrerådet.
Dette var blevet fremsendt til medlemmerne forud for mødet. 
Lise Lotte havde ligeledes lavet et udkast, dette blev omdelt på 
mødet.

De to udkast blev kort gennemgået.
Det blev aftalt, at Lissi skulle sammenskrive de to udkast og 
maile oplægget til Ældrerådet til godkendelse.
Efterfølgende ville Lissi maile hørringssvaret til Frederikssund 
kommune.
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Punktet vedrørende ønsket om pc blev diskuteret, og det blev 
kommenteret, at netværket på rådhuset er dårligt. Det er meget 
utilfredsstillende.

Der var en dialog omkring høringssvaret fra Danske Seniorer, 
som flere af Ældrerådets medlemmer havde læst på 
Frederikssund kommunes hjemmeside.

Danske Seniorer havde til punkt 143, der omhandlede en 
udvidelse af budgettet på 90.000 kr. til pc'ere til Ældrerådet og 
Seniorrådet skrevet:
”Det er vanskeligt at se et behov for at anvende ca. 90.000 kr. hvert 4. 
år på Ældrerådet. Medlemmer a f dette råd er personer, der selv har 
valgt denne tillidspost, og som ved alt andet frivilligt arbejde, bør den 
hardware, der bruges, være ens egen.
Det kunne f.eks. foreslås, at kommunen forsyner medlemmerne med 
papir og printerblæk.”

Ældrerådet var opmærksom på, at beløbet også dækkede 
udgifter til Handicaprådet. Det mener de ikke Seniorrådet har 
været.

3. Orientering fra formand

Lise Lotte orienterede på et tidligere møde om en temadag på 
Scandic hotel i Roskilde, hvor 4 af Ældrerådets medlemmer 
ønskede at deltage.
Denne temadag er imidlertid blevet overtegnet, og ingen er 
blevet tilmeldt.

Vingsted møde, Ældrepolitisk konference den 15. november.
Her deltager Christian og Lissi.
Øvrige deltagere kontakter Lissi for tilmelding.
Ønsker til Seminar på dagen meldes også ind til Lissi.

4. Udpegelse at repræsentant til "De Tre Ege"

Lissi blev udpeget som Ældrerådets repræsentant på 
omsorgscenteret "De Tre Ege".
Leder på centeret er Bettina Routhe Wiegaard. Bettina kan 
træffes på mailadresse bhass@frederikssund.dk

5. Økonomi

V/ Rigmor Nielsen. Udsættes da Rigmor havde meldt afbud.

6. Vedtægter

Lissi Gyldendahl havde fremsendt reviderede vedtægter til 
Ældrerådet den 31. august.
Lise-Lotte T. fremsender de endeligt reviderede dokumenter til 
Klaus Kolberg, som bilag til mødet mellem Klaus og Ældrerådet 
den 4. oktober.

7. Årshjul

V/ Lissie Gyldendahl.
Der var en dialog om årshjulet. Alle i Ældrerådet blev opfordret til 
komme med input til årshulet, således at det var opdateret.
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8. Ældrerådets hjemmeside

Vicki havde modtaget et tilbud vedrørende oprettelse af ny 
hjemmeside til Ældrerådet. Dette ville koste omkring 5.000 kr.

Vibeke mente, at nuværende hjemmeside var udemærket, men 
selvfølgelig skulle den opdateres. Vibeke mente ikke der burde 
bruges penge på oprettelse af ny side.

Der var en dialog omkring hjemmesiden, opbygning og 
udseende. Der var enighed om, at hjemmesiden skulle være let 
tilgængelig, således at ældre havde nemt ved, at finde rundt på 
siden.

Der skulle arbejdes videre med oprettelse af en ny hjemmeside. 
Det blev besluttet, at der nedsættes en arbejdsgruppe til 
udarbejdelse af materiale til hjemmesiden.
Gruppen består af: Vibeke, Bent, Vicki.

9. Forslag om socialt arrangement den 22. oktober

Arbejdsgruppe v/Lissi, Vicki og Arne.

Arbejdsgruppen fortalte, at de havde arbejdet med flere 
muligheder for foredragsholdere, her i blandt Christine Feldthaus 
og journalist Peter Olesen.

Foredragsholdere er dog ret bekostelige, og arbejdsgruppen 
spurgte ind til en beløbsgrænse.

Beløbsramme for arrangementet blev diskuteret, og der blev 
vedtaget en beløbsramme på 15.000 kr. til foredragsholder + 
forplejning.

Der kom forslag fra Vibeke på John Engelbrecht, der er freelance 
foredragsholder i erhvervsliv, kommuner, ministerier, 
arbejdspladser, børnehaver, skoler, Ældresagen, 
fremtidsforskning, idræts-, natur- og friluftslivs-forskning og 
sejlervisdom.

Salen i Elværket er booket i tiden kl. 12:00 -  17:00.
Selve arrangementet afholdes i tiden kl. 14:00 -  16:00 
Bekræftelse på lokalebooking sendes til Lise Lotte.
APV udstyr skal bookes særskilt, dette gøres af Vibeke 
Der skal bruges højtaler, mikrofon, head set, teleslynge og 
projekter.

10. Heldagsseminar for Ældrerådet

Arbejdsgruppe v/Lise Lotte, Lissi og Bent.
Ældrerådet har den 12. september fået tilsendt oplæg til program 
for dagen.

Lise Lotte uddybede oplægget, hvor der blandt andet var 2 
forslag til dato for afholdelse af seminaret.

3/5



Den 19. november kl. 9:00 -  16:00 blev vedtaget til afholdelse. 
Seminaret afholdes i mødelokalet i Elværket og er blevet er 
booket af Lise-Lotte T. Bekræftelse mailes til Lise Lotte Due.

11. Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden 
sidst

Samrådet Jægerspris har afholdt årsmøde på Færgelunden.
Lise Lotte orienterede fra dette møde.

Bent orienterede om møde på Skjalm Hvide med Ældreminister 
Thyra Frank.

Lissi orienterede om møde på omsorgscenter Tolleruphøj 
vedrørende lukning af centeret.

Ældrerådet ønskede en opgørelse over hvilke centre der var 
søgning til i Frederikssund kommune, dette fremgår af 
nedenstående skema.

Egne borgere Udenbys borgere I alt

Nordhøj/Nordvænget 5 2 7

De T  re Ege 9 0 9

Tolleruphøj 5 0 5

Pedershave 4 4 8

Solgården 3 5 8

I  a lt 2 6 11 3 7

Efterfølgende havde Ældrerådet en dialog omkring lukningen. 
Herunder blandt andet omkring, hvilke muligheder der ville være 
for forskellige faciliteter på Attendo
Bent orienterede om, at der på friplejecentre tilkøbes eventuelle 
faciliteter, hvorfor faciliteterne bliver meget individuelle.

Lissi orienterede om, at hun var blevet interviewet af Attendo ved 
rejsegildet på deres friplejeboliger.

12. Orientering fra fagudvalg

Opvækstudvalget v/Vibeke 
Uddannelsesudvalget v/Vibeke 
Ikke noget

Kultur- og Fritidsudvalget /Vibeke
Pensionistsvømmere har fået deres tid tilbage i svømmehallen, 
med kun ganske få ændringer i tiderne.

Plan- og Miljøudvalget v/Arne 
Vækstudvalget v/Arne 
Afventer budgetforhandlingerne.

Teknisk Udvalg v/Christian og Søren
Christian orienterede og kommenterede, at hvis der ikke kommer 
en station i Vinge, bør der lægges busruter til området.

Ældrerådet havde en kort dialog omkring visiteret kørsel, der er 
en stor post på budgettet.
Ældrerådet er undrende over, at der ikke er mere fokus på det 
område.
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13. Navneændring for Ældrerådet

v/ Arne Christensen

Arne rejste forslag om at ændre navn til "Seniorråd".
Ud af Nordsjællands 11 kommuner har 4 kommuner nedsat 
"Ældreråd", og 7 kommuner har nedsat "Seniorråd".
Dette mener Arne er værd at overveje.

Der var i Ældrerådet stor uenighed omkring navneændring, og 
der var en afstemning omkring dette.
For at ændre navn fra Ældreråd til Seniorråd var:

Lissi, Vicki, Søren og Arne.
Imod at ændre navn fra Ældreråd til Seniorråd var:

Lise Lotte, Vibeke, Bent og Christian 
Rigmor har ikke tilkendegivet standpunkt, da hun var 
fraværende.

14. Næste møde

Ordinært møde i Ældrerådet afholdes d. 27. september, kl. 9:15 
på Rådhuset, mødelokale F2, 3600 Frederikssund.
Marlene Størup, Sundhedschef samt Mikkel Torp Bille, Konsulent i 
staben deltager på mødet.
Vibeke har meldt afbud.

Den 4. oktober kl. 8:30, møde med Klaus Kolberg omkring 
vedtægter. Hele Ældrerådet ønsker deltagelse, dog afbud fra 
Søren. Oplæg mailes til Klaus inden mødet.

Velfærdsudvalget har inviteret Ældrerådet til deltagelse i 
velfærdsteknologitur den 26. november kl. 8:00 -  14:30. 
Efterfølgende inviteres til julefrokost kl. 15:00 på Restaurant 
Kalvøen.

15. Eventuelt

Der var en kort dialog omkring udfærdigelse af den kommende 
brochure. Lissi syntes materialet i brochuren fra København var 
rigtig god.

Arne orienterede om Snake City Jazz festival og fortalte, at 
tidligere medlem af Ældrerådet Jimmy Saarvad var meget 
hjælpsom ved opsætning.

Arne havde et ønske om, at købe en pavillon der er let at slå op. 
Pavillonen kan bruges ved forskellige begivenheder i kommunen. 
Arne undersøger prisen på sådan en pavillon

Bent orienterede om, at leverandøren til Ældrerådets årlige 
julefrokost er ophørt. Bent undersøger muligheden for at være i 
aktivitetshuset i Slangerup, alternativt kan julefrokosten afholdes 
hos Bent privat.
Maden kan eventuelt leveres fra Fru Bonde eller Brugsen.

Arne orienterede om, at de flyers Ældrerådet har fået trykt fra 
administrationen er ved at være opbrugt.
Det skal overvejes om der skal trykkes flere.
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